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Plats och tid Sessionssalen, 2017-02-27 kl. 18:00-22:15 

 Beslutande  
 Conny Brännberg (KD), ordf.  

Tord Gustafsson (M)  
Monica Green (S) 
Clary Starck (M), §§ 12-19 

Anders G Johansson (M) 
Katarina Jonsson (M) 

Leif Walterum (C) 

Michael Nimstad (M) 
Philip Segell (M) 
Anna Bergman (M) 
Thomas Wahlberg (M) 

Marie Guhrén (M) §§ 12-16, 20-28 
Magnus Hammar Borsch (M) §§ 17-28 
Gunvor Kvick (C) 

Andreas Gustafsson (C) 
Orvar Eriksson (C) 
Ulla-Britt Hagström (L) 

Christer Winbäck (L) 
Martin Odenö (M) 
Johan Fogelberg (M) 
Karin Malmsten (M) 

Marcus Nohlberg (M) 
Torbjörn Bergman (M) 

Börje Johansson (C)  

Ulrika Johansson (C) §§ 12-18 
Ulrika Carlsson (C) §§ 19-28 
Petter Fahlström (L) 

Elin Elfverson (L)  

Douglas Hjalmarsson (L) 
Jan Sandelius (KD) 
Marianne Gustafson (KD) 

Göran Segerstedt (SD) 
Kenneth Källström (SD), §§ 12-19 
Tobias Andersson (SD), §§ 12-19 

Per Henrik Hallberg (SD) 
Michael Clarke (SD) 
Yvonne Eriksson Harlin (SD) 

 
 
 

Maria Hjärtqvist (S) 

Marie Ekman (S) 
Johan Ask (S) 
Robert Ciabatti (S) 

Tord Lindqvist (S) 
Bjarne Medin (S) 

Anita Löfgren (S) 

Anders Grönvall (S) 
Margareta Åslund (S) 
Per Johansson (S) 
Anita Andersson (S) 

Kenneth Eriksson (S) 
Linus Sjöholm (S) 
Malin Wadman (S) 

Per-Erik Gustafsson (S) 
Jörgen Frödelius (S) 
Lars Johansson (S) 

Elisabeth Gustavsson (MP) 
Roger Almgren (MP) 
Jasmin Vizlin (MP), §§ 12-19 
Peter Sögaard (MP), §§ 12-19 

Claës Beckman (M) 
Carlos Bobadilla Jeria (V) 

Carina Pettersson (S) 

Gabryjel Blom (V), §§ 12-19 
Eva Larsson (S) 
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Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare 

Johan Åsbrink, medborgarförslagsställare 
Tomas Fellbrandt, kommundirektör 

Monica Schelander, koncerncontroller 
 

 

Utses att justera Torbjörn Bergman (M) och Marie Ekman (S)  

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §12/17-§28/17 

 Karin Grunselius   

Ordförande   

 Conny Brännberg (KD) §§ 12-16, 19 
 
............................................................ 
Tord Gustavsson (M) §§ 16-18 

 
............................................................ 
Monica Green (S) §§ 20-28 

 

 

Justerande 
   

 Torbjörn Bergman (M) 
 

............................................................ 
Marie Ekman (S) 

 

 
____________________________________________________________________________________________________________________________________’ 

 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatu

m 
2017-02-27 

Justeringsdatum 2017-03-06   

Anslagsdatum 2017-03-07 Överklagningstid  

t o m 
2017-03-29 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius 
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Inledning 

 
Ordförande Conny Brännberg (KD) hälsar alla välkomna och förklarar mötet 
öppnat. 
 

Till justerare av protokollet utses Torbjörn Bergman (M) och Marie Ekman (S). 
Justering äger rum den 6 mars 2017 kl. 16:00 i Stadshuset.  
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KF § 12/17  

Fastställande av dagordning 
 
 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagen dagordning. 
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KF § 13/17  

Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
 
Anmälan från länsstyrelsen: 

 
Yvonne Eriksson Harlin (SD), ledamot 
Morgan Johansson (SD), ersättare 
Mathias Axner (SD), ersättare 

 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
Delges 

Troman 
Check in/check out 
Berörd ledamot/ersättare 
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 KF § 14/17  

Anmälan av nya motioner och medborgarförslag 
 
 
Medborgarförslag från Bengt-Owe Ottosson om att ta fram riktlinjer/kriterier 

inom Handtaget.  
 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 

beslut. 

 
 

 
Motion från Michael Clarke (SD) om migrations- och assimileringspolitik för 

Skövde. 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 
 
 
Motion från Michael Clarke (SD) om kommunal beredskapsavdelning. 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 
 
 
Motion från Per Johansson (S), Jörgen Frödelius (S), Tord Lindqvist (S) och Robert 

Ciabatti (S) om modellen Vita jobb. 
 
Jörgen Frödelius (S) presenterar förslaget i motionen. 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 15/17  
Fråga/interpellation 
 
 
 

Inga frågor eller interpellationer anmäls till dagens sammanträde. 
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KF § 16/17  

Svar på medborgarförslag om att tillföra resurser för genomförande 
av återkommande studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9 
KS2016.0196 
 

Behandlat av Datum Ärende 

3 Kommunfullmäktige 2017-01-23 5/17 

4 Kommunfullmäktige 2017-02-27 16/17 

 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget. 
 

Yttrande 

Förslagsställaren Johan Åsbrink presenterar sitt förslag. 

 
Yrkanden 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredning av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Leif Walterum (C), Ulla-Britt Hagström (L), Anders G Johansson (M), Mikael Clarke 

(SD) och Tobias Andersson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag till beslut. 
 

Johan Ask (S), Marie Ekman (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Robert Ciabatti (S), 
Marianne Gustafsson (KD), Gabryjel Blom (V), Roger Almgren (MP),  
Per Johansson (S) och Jan Sandelius (KD) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de två yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.  

 
Votering begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
Nej-röst för bifall till medborgarförslaget. 
 
Omröstningsresultat 

Med 32 ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 29 nej-röster 
för yrkandet om bifall till medborgarförslaget beslutar kommunfullmäktige att 

bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Följande röstar JA (32 st): Clary Starck (M), Anders G Johansson (M), Katarina 

Jonsson (M), Leif Walterum (C), Michael Nimstad (M), Philip Segell (M), Anna 
Bergman (M), Thomas Wahlberg (M), Marie Guhrén (M), Claës Beckman (M), 
Gunvor Kvick (C), Andreas Gustafsson (C), Orvar Eriksson (C), Ulla-Britt Hagström 

(L), Christer Winbäck (L), Martin Odenö (M), Johan Fogelberg (M), Karin 
Malmsten (M), Marcus Nohlberg (M), Torbjörn Bergman (M), Börje Johansson (C), 
Ulrika Johansson (C), Petter Fahlström (L), Elin Elfverson (L), Douglas 
Hjalmarsson (L), Göran Segerstedt (SD), Kenneth Källström (SD),  

Tobias Andersson (SD), Per Henrik Hallberg (SD), Michael Clarke (SD), Yvonne 
Eriksson Harlin (SD) och Tord Gustafsson (M). 

 

Följande röstar NEJ (29 st): Maria Hjärtqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S) 
Robert Ciabatti (S), Tord Lindqvist (S), Bjarne Medin (S), Anita Löfgren (S), Anders 
Grönvall (S), Margareta Åslund (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), 

Kenneth Eriksson (S), Linus Sjöholm (S), Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson 
(S), Jörgen Frödelius (S), Lars Johansson (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Roger 
Almgren (MP), Jasmin Vizlin (MP), Peter Sögaard (MP), Carlos Bobadilla Jeria (V), 
Carina Pettersson (S), Gabryjel Blom (V), Eva Larsson (S), Marianne Gustafson 

(KD), Jan Sandelius (KD), Monica Green (S) och Conny Brännberg (KD). 
 
Reservationer 

Maria Hjärtqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), Tord 

Lindqvist (S), Bjarne Medin (S), Anita Löfgren (S), Anders Grönvall (S), Margareta 
Åslund (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), Kenneth Eriksson (S), Linus 

Sjöholm (S), Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen Frödelius (S), Lars 
Johansson (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Roger Almgren (MP), Jasmin Vizlin 
(MP), Peter Sögaard (MP), Carlos Bobadilla Jeria (V), Carina Pettersson (S), 
Gabryjel Blom (V), Eva Larsson (S), Marianne Gustafson (KD), Jan Sandelius (KD), 

Monica Green (S) och Conny Brännberg (KD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Bakgrund 

Johan Åsbrink har inkommit med medborgarförslag om att tillföra resurser för 
genomförande av återkommande studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9. 

Det har nu gått över 70 år sedan Auschwitz befriades och nazismens ofantliga 

grymhet blev än mer uppenbar, det industriella mördandet av etniska, religiösa 
och sexuella minoriteter av de som nazisterna ansåg underlägsna dem själva.  Han 
skriver att vi lever i en tid när nazism, extrem nationalism och främlingsfientlighet 
återigen klivit fram och tagit stor plats i den offentliga debatten. Minnet av den 

typen av värderingar är inte längre levande. En sådan utveckling skriver han är 
svår att motverka med enbart traditionella undervisningsmetoder. Den etiska 
diskussionen blir lätt för abstrakt för tonåringar.  
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I medborgarförslaget föreslås att: 

 Kommunfullmäktige fattar beslut om att samtliga niondeklassare i Skövde 
kommuns grundskolor ska få möjlighet att göra ett studiebesök i Auschwitz. 

 Barn- och utbildningsnämnden tillförs resurser för att kunna genomföra 
studiebesöken som en återkommande del av niondeklassarnas skolår.  

 

Medborgarförslaget har skickats på remiss till barn- och utbildningsnämnden och 
Migrationsrådet.  
 

Migrationsrådet har avstått från att yttra sig.  
 

Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit bifall till medborgarförslaget. Detta 
under förutsättning att barn- och utbildningsnämnden tillförs resurser för att 

genomföra studiebesöket som en återkommande del av niondeklassarnas skolår.  
 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår också kommunfullmäktige besluta att 

skolorna ges möjlighet att besluta om studiebesöket ska ske under årskurs 8. 
 

I skollagen 1 kap 4§ kan man läsa att ”Utbildningen ska också förmedla och 

förankra respekt för de mänskliga rättigheterna och de grundläggande 
demokratiska värderingar som det svenska samhället vilar på.” I Läroplan för 

grundskola kan man i första kapitlet – Skolans värdegrund och uppdrag - läsa att 
”Skolan ska främja förståelse för andra människor och förmåga till inlevelse.” 

Vidare står det också ”Främlingsfientlighet och intolerans måste bemötas med 
kunskap, öppen diskussion och aktiva insatser.” 
 

Budget 
Alt 1 - Flyg 
Förutsättningar: 

Flyg från Skavsta – 2 övernattningar 
Antal elever: 567 st 
Antal personal: 60 st (ca 10 elever/personal) 
Antal dagar: 3 

Total kostnad per elev: 3 899 kr => avrundat 4 000 kr 
Summa 2 211 000 kr 
 

Alt 2 – Buss 
Förutsättningar: 
Buss från Skövde 3 nätter 

Antal elever: 567 st 
Antal personal: 60 st (ca 10 elever/personal) 
Antal dagar: 4 
Total kostnad per elev: 3 541 kr => avrundat 3 700 kr 

Summa 2 007 500 kr 
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Beredningen föreslår avslag på medborgarförslaget. Beredningen ser positivt på 
förslaget, men anser det är upp till barn- och utbildningsnämnden att bedöma 
behov av och anordna studiebesök, samt att hitta finansiering inom egen budget 

alternativt annan finansiering.  
 
Handlingar 

Medborgarförslag om att tillföra resurser för genomförande av 

återkommande studiebesök i Auschwitz för elever i årskurs 9 
Yttrande BUN 2016-10-18, § 63-16 Medborgarförslag om att tillföra 

resurser för genomförande av återkommande studiebesök i Auschwitz 

för elever i årskurs 9 
 
Delges 

Förslagsställaren 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KF § 17/17  

Svar på motion om nolltolerans mot ovårdade tomter (MP) 
KS2016.0097 
 

Behandlat av Datum Ärende 

2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-25 15/17 

3 Kommunstyrelsen 2017-02-06 25/17 

4 Kommunfullmäktige 2017-02-27 17/17 

 

 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen gällande de tre första att-satserna 
samt beslutar att bifalla motionen gällande den fjärde att-satsen.  
 
Yttranden 

Orvar Eriksson (C) och Robert Ciabatti (S) yttrar sig utan eget yrkande. 
 
Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Peter Sögaard (MP) presenterar motionen och yrkar bifall till motionen. 
 
Magnus Hammar Borsch (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 

Peter Sögaard (MP) har för miljöpartiet de gröna lämnat in en motion om 

nolltolerans mot ovårdade tomter. En ovårdad tomt kan vara många saker men 
typfallet i anmälningarna är skrotbilar som står oskyddat för väder och vind. Det 
finns då en betydande risk för miljön. Miljöpartiet vill initiera en genomgång av 
alla befintliga ärenden samt en uppsökande verksamhet där tidigare anmälda 

ovårdade tomter besöks för att göra en uppföljning. De vill också att det görs ett 
utskick till alla fastighetsägare som berörs av lagstiftningen där de informeras om 
sin egen skyldighet angående ovårdade tomter. 

 
I motionen föreslås att: 

1. MÖS och sektor samhällsbyggnad utreder tillsammans kostnaden för 

föreslagen åtgärd 

2. MÖS och sektor samhällsbyggnad utför åtgärden tillsammans 
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3. MÖS och sektor samhällsbyggnad minskar handläggningstiden tillsammans 

och var för sig till maximalt 10 veckor från anmälan till beslut för 

ovanstående typ av tillsynsärende  

4. Skövde blir en Håll Sverige Rent kommun 

 

Motionen har skickats på remiss till byggnadsnämnden och Miljösamverkan östra 
Skaraborg (MÖS). 

 
Byggnadsnämnden har föreslagit avslag på motionen eftersom sektor 

samhällsbyggnad inte anser att det är motiverat med ytterligare insatser än de som 

redan genomförs inom ramen för ordinarie myndighetstillsyn. 
 
Inom sektor samhällsbyggnad har det registrerats 20 ärenden under den senaste 10 
åren, några enstaka ärenden per år. Sektor samhällsbyggnad anser att motionärens 

intention avseende handläggningstid redan följs men behov av faktiska åtgärder 
påverkas av ett antal förutsättningar och hänsynstaganden. När en tomt är ovårdad 
i lagens mening är inte enkelt att avgöra. Ofta finns det även andra bakomliggande 

problem inblandade i de anmälningar som kommunen får vilket komplicerar 
handläggningen. I de ärenden som berör både miljöbalken och plan – och 
bygglagen förs en dialog med Miljösamverkan östra Skaraborg. 

 

Sektor samhällsbyggnad anser att Skövde kommun kan avstå att bli medlem i Håll 
Sverige Rent. Ett medlemskap ställer krav på att kommunen satsar mer resurser än 
idag för att det ska bli trovärdigt. Ett medlemskap (avgift 27 000 kr) bedöms inte ge 

någon påtaglig förbättring och kommuninvånare har generellt en bild av att det är 
rent och snyggt i Skövde. 
 

Ärendet drogs ur vid möte med kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 oktober då 
politiken önskade mer information kring Håll Sverige Rent och förutsättningarna 
att gå med. 

 
Sektor samhällsbyggnad har återkommit med information enligt nedan. 

 
Håll Sverige Rent är en organisation som arbetar för att minska nedskräpningen i 

städer, i haven och på landsbygden. Kommuner kan delta i arbetet på olika nivåer. 
Att bli fullvärdig medlem i nätverket Håll Sverige Rent-kommuner ger tillgång till 
informationsmaterial m.m. och sänder en tydlig signal att kommunen aktivt 

arbetar mot nedskräpning. Samtidigt ställer det också krav på att kommunen satsar 
mer resurser än vi gör idag, samt bedriver ett aktivt förebyggande arbete som 
också följs upp kontinuerligt. I dagsläget är en fjärdedel av Sveriges kommuner 

Håll Sverige Rent-kommuner (72 av 290 kommuner). Den nivå på vilken Skövde 
kommun hittills har valt att delta i Håll Sverige Rents arbete mot nedskräpning är 
vid de årliga Skräpplockardagarna samt genom att några skolor/förskolor är Grön 

Flagg-certifierade. 
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I den medborgarundersökning som gjordes våren 2016 fick drygt 600 Skövdebor 
frågan om hur man upplever Skövde. Resultatet visade att de flesta Skövdebor 
anser att det är rent och snyggt i Skövde. Sektor samhällsbyggnads bedömning är 

att det inte i dagsläget är motiverat att ta ett steg ytterligare och bli en Håll Sverige 
Rent-kommun, utan att nuvarande nivå är tillräcklig. Skövde har inte heller 
tidigare varit en medlemskommun. 
 

Sektor samhällsbyggnad har vidare kommunicerat motionen med Miljösamverkan 
östra Skaraborg. 

 

Miljösamverkan östra Skaraborg har yttrat att de för närvarande inte ser behov av 
att ytterligare prioritera tillsynsområdet. Handläggningen av miljönämndens 
klagomålsärenden om bland annat miljöfarligt avfall på tomtmark genomförs vid 

behov i samverkan med medlemskommunerna och i enlighet med av 
miljönämnden beslutad tillsynsplan. Samverkan sker alltid med berörd 
medlemskommuns byggnadsnämnd och vice versa om ärendet också handlar om 
en ovårdad tomt. Miljönämnden anser inte att det är resurseffektivt att prioritera 

tillsynen utifrån motionärens önskemål. 
 
Handlingar 

TU Svar på motion om nolltolerans mot ovårdade tomter (MP) 

Motion om nolltolerans mot ovårdade tomter (MP) 
MÖS yttrande MN § 42 Remiss motion om nolltolerans mot ovårdade tomter 

Byggnadsnämndens yttrande BN § 79 Motion om nolltolerans mot ovårdade tomter 
 
Skickas till 

Miljösamverkan östra Skaraborg 

Byggnadsnämnden 
Motionären 
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KF § 18/17  

Svar på motion om gratis buss med Västtrafik för personer över 70 år 
(SD) 
KS2016.0308 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-25 16/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-02-06 26/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-02-27 18/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Michael Nimstad (M) och Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

 

Yvonne Eriksson Harlin (SD) presenterar motionen och yrkar bifall till motionen. 
 
Elisabeth Gustavsson (MP) och Per Henrik Hallberg (SD) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Västtrafik har 2015-11-27 tagit fram bestämmelser för vilka möjliga tillköp som 

kommunerna ska kunna göra. Av dessa framgår att kommunerna kan välja att göra 

ett tillköp av seniorkort för personer över 65 år (65+) eller för personer över 75 år 
(75+). 
 
Skövde kommun erbjuder idag seniorkort till personer över 75 år. Det efterfrågade 

seniorkortet för personer över 70 år finns inte som ett möjligt tillköp. 

Handlingar 

TU Svar på motion om gratis buss med Västtrafik för personer över 70 år (SD) 
Motion om gratis buss med Västtrafik för personer från 70 år (SD) 

Tjänsteskrivelse Motion om gratis buss 
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Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       

Motionären 
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KF § 19/17  

Ingående av avtal angående utveckling av Billingen 
KS2016.0113 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-11 2/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-02-27 35/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-02-27 19/17 

 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige besluta att ingå följande avtal: 

- Samarbetsavtal mellan Skövde kommun och Host Billingehus i Skövde AB 

samt Tribe Hotel Billingehus AB avseende samarbete och utveckling av 

Billingen och Billingehus daterat december 2016. 

- Aktieöverlåtelseavtal mellan Skövde kommun och Host Billingehus i Skövde 

AB avseende förvärv av Skövde Billingen AB daterat december 2016. 

- Driftsavtal mellan Skövde Billingen AB och Tribe Hotel Billingehus AB 

(bilaga till Aktieöverlåtelseavtalet). 

 

Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att ingå och 
underteckna ovanstående avtal. 

 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att uppdra till 
kommunstyrelsen att vidta erforderliga åtgärder för att säkerställa drift och skötsel 

av förvärvade tillgångar/området.  
 

Kommunfullmäktige beslutar under förutsättning om ovan att utse Christer 

Winbäck till stämmoombud och instruerar ombudet att rösta för att utse 
ledamöterna i kommunstyrelsens arbetsutskott till ledamöter i Skövde Billingen 
AB. 
 

Yttranden 

Torbjörn Bergman (M) och Jörgen Frödelius (S) yttrar sig utan eget yrkande. 
 

Yrkanden 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Anders G Johansson (M), Leif Walterum (C), Ulla-Britt Hagström (L), Marianne 
Gustafsson (KD), Mikael Clarke (SD), Petter Fahlström (L), Orvar Eriksson (C), 
Tobias Anderson (SD) och Douglas Hjalmarsson (L) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Marie Ekman (S), Maria Hjärtqvist (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Peter Sögaard 
(MP), Gabryjel Blom (V), Roger Almgren (MP), Per Johansson (S), Johan Ask (S) och 
Per-Erik Gustafsson (S) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Votering begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Omröstningsresultat 

Med 35 ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 26 nej-röster 
för yrkandet om avslag beslutar kommunfullmäktige att bifalla kommunstyrelsens 

förslag till beslut. 
 
Följande röstar JA (35 st): Clary Starck (M), Anders G Johansson (M), Katarina 

Jonsson (M), Leif Walterum (C), Michael Nimstad (M), Philip Segell (M), Anna 

Bergman (M), Thomas Wahlberg (M), Magnus Hammar Borsch (M), Claës 
Beckman (M), Gunvor Kvick (C), Andreas Gustafsson (C), Orvar Eriksson (C), Ulla-

Britt Hagström (L), Christer Winbäck (L), Martin Odenö (M), Johan Fogelberg (M), 
Karin Malmsten (M), Marcus Nohlberg (M), Torbjörn Bergman (M), Börje 
Johansson (C), Ulrika Carlsson (C), Petter Fahlström (L), Elin Elfverson (L), 
Douglas Hjalmarsson (L), Göran Segerstedt (SD), Kenneth Källström (SD), Tobias 

Andersson (SD), Per Henrik Hallberg (SD), Michael Clarke (SD), Yvonne Eriksson 
Harlin (SD), Marianne Gustafson (KD), Jan Sandelius (KD), Tord Gustafsson (M) 
och Conny Brännberg (KD). 

 
Följande röstar NEJ (26 st): Maria Hjärtqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S) 

Robert Ciabatti (S), Tord Lindqvist (S), Bjarne Medin (S), Anita Löfgren (S), Anders 

Grönvall (S), Margareta Åslund (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), 
Kenneth Eriksson (S), Linus Sjöholm (S), Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson 
(S), Jörgen Frödelius (S), Lars Johansson (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Roger 
Almgren (MP), Jasmin Vizlin (MP), Peter Sögaard (MP), Carlos Bobadilla Jeria (V), 

Carina Pettersson (S), Gabryjel Blom (V), Eva Larsson (S) och Monica Green (S). 
 
Reservationer 

Maria Hjärtqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), Tord 
Lindqvist (S), Bjarne Medin (S), Anita Löfgren (S), Anders Grönvall (S), Margareta 
Åslund (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), Kenneth Eriksson (S), Linus 

Sjöholm (S), Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen Frödelius (S), Lars 
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Johansson (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Roger Almgren (MP), Jasmin Vizlin 

(MP), Peter Sögaard (MP), Carlos Bobadilla Jeria (V), Carina Pettersson (S), 
Gabryjel Blom (V), Eva Larsson (S) och Monica Green (S). 
 

Bakgrund 

Den 17 maj 2016 beslutade kommunfullmäktige godkänna avsiktsförklaring mellan 
Skövde kommun och Host Billingehus i Skövde AB samt Tribe Hotel Billingehus 
AB. Syftet med avsiktsförklaringen är att möjliggöra en utveckling och förbättring 

av Billingens fritidsområde och Billingehus med mål om att skapa en av landets 
bästa mötesplatser genom bla uppförande av en ny kongresshall. Ambitionen är att 

utveckla Billingen mot att bli ett av södra och västra Sveriges mest besökta 

besöksmål vilket ligger i linje med programförklaringens uttalade målbild. 
Förväntningarna är att åstadkomma en ökad besöksnäring i kommunen vilket 
skulle gynna centrumutvecklingen och övrig handel. En utveckling av området 

kommer även kommuninvånarna till del. 
 

Efter undertecknande av avsiktsförklaring har avtal förhandlats fram enligt bilagt 
beslutsunderlag. Avtalen ligger i linje med avsiktsförklaringen och innebär bland 

annat följande åtaganden för respektive part: 
 

 Host Billingehus i Skövde AB: 

- Tillskapa en kongresshall för cirka 1 200 sittande deltagare. 

- Renovering av befintlig hotellanläggning inklusive restaurang, spa osv 

- Tillskapa cirka 100 nya hotellrum 

 

 Skövde kommun: 

- Förlängning av Billingebacken med ytterligare en nedfart. Befintlig 

liftanläggning kompletteras alternativ ersätts 

- Längdskidspår byggs ut till 10 km sammanhängande skidspår med 

möjlighet till konstsnö 

- Nytt vasaloppscenter skapas 

- Förvärv av Blå hallen, friluftsbadet och tillhörande markområde 

 

Kort om avtalen:  

- Samarbetsavtalet anger parternas olika insatser och hur samarbetet ska 

koordineras. 

- Kommunen köper Blå hallen, friluftsbadet jämte markområde för 45 

miljoner kronor genom förvärv av aktier i Skövde Billingen AB. 

- Kommunen tillträder aktierna efter beslut i kommunfullmäktige och 

under förutsättning att Skövde Billingen AB då är lagfaren ägare till den 

nybildade fastigheten. 
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- Kommunen erlägger likvid för aktierna i Skövde Billingen AB genom en 

revers som i sin helhet betalas när kongresshall är uppförd och 

slutbesiktigad. Om kongresshall inte byggs inom 4 år betalar kommunen 

endast 0,5 procent i ränta under perioden. 

- Driftsavtalet ingås mellan Skövde Billingen AB och Tribe Hotel 

Billingehus AB när kommunen tillträder aktierna i Skövde Billingen AB. 

 

Det noteras att det funnits en pågående fastighetsbildningsprocess angående del av 
fastigheten Skövde Billingehus 1. I den processen, som sker separat, har 

Lantmäteriets beslut om avstyckning överklagats. Av aktieöverlåtelseavtalet, 
punkten 1.3, framgår att ett villkor och en förutsättning för aktieöverlåtelsen är att 
säljaren till bolaget ska överlåta del av den av säljaren ägda fastigheten Skövde 
Billingehus 1, innefattande Blå Hallen och friluftsbadet jämte därtill hörande 

markområde enligt bilaga till aktieöverlåtelseavtalet. Av aktieöverlåtelseavtalet, 

punkten 3.1, skall köparen tillträda aktierna när och under förutsättning av att den 
blivande avstyckningslotten är avstyckad och bolaget Skövde Billingen AB är 

lagfaren ägare till aktuell fastighet.  
 
Mark- och miljödomstolen beslutade den 2017-02-24, mål nr F 238-17, att avvisa 

överklagandena då klagandena inte var sakägare. Då beslutet dock inte hunnit 

vinna laga kraft noteras det att i vad mån fastighetsbildningen skulle möta hinder 
blir inte heller avtalen gällande. 
 
Handlingar 

TU Ingående av avtal angående utveckling av Billingen 
Aktieöverlåtelseavtal inkl bilagor 

Driftsavtal inkl bilagor 

Samarbetsavtal inkl bilagor 
 

Skickas till 

Host Billingehus i Skövde AB, 
Tribe Hotel Billingehus AB 

Sektor Service 
Sektor Samhällsbyggnad 
Sektor medborgare och samhällsutveckling, 
Ekonomienheten 
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Ajournering 

Sammanträdet ajourneras den 27 februari kl. 21:50-22:00 för samtal i de politiska 
grupperna om sammanträdet ska fortsätta samma kväll eller hänskjutas till 
tisdagen den 28 februari kl. 18:00.   

Beslutsgång 

Ordförande ställer frågan om 1) mötet ska fortsätta ikväll 2) mötet ska hänskjutas 

till tisdagen den 28 februari kl. 18:00 och finner att kommunfullmäktige beslutar 

att mötet ska fortsätta ikväll.   
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KF § 20/17  

Upplåningsramar för kommunala bolag 
KS2016.0356 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-25 21/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-02-06 31/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-02-27 20/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa följande upplåningsramar till sina 
kommunala bolag för 2017. 

 

AB Skövdebostäder  500 mnkr 
Skövde Värmeverk AB  500 mnkr 

Kreativa Hus i Skövde AB 40 mnkr 
Balthazar Science Center AB 2 mnkr 
Skövde Flygplats AB  2 mnkr 
Skövde Stadshus AB  7 mnkr 

 
Kommunfullmäktige beslutar om att ge delegation till kommunens ekonomichef 
att fastställa borgensavgiften som ska tillämpas på eventuella lån som upptas 

mellan Skövde kommun och sina kommunala bolag.  

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Sedan sommaren 2016 pågår arbetet att ta fram en koncernbank för Skövdes 

kommunkoncern. Ärendet förväntas att tas upp för beslut på 
kommunfullmäktigesmöte under maj 2017. 
 

Grunden med en koncernbank är att kommunen är den som lånar pengar på 
finansmarknaden för att sedan låna ut till sina kommunala bolag. Eftersom 
kommunen kan låna billigare än kommunala bolag ger detta en finansiell fördel 
för kommunkoncernen. 

 
Under perioden innan det slutliga beslutet om införandet av en koncernbank finns 
det refinansierings- och ny finansieringsbehov för flera kommunala bolag. I 

samband med detta måste vissa kommunala bolag eventuell köpa nya pantbrev.  
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Genom detta beslut öppnas möjligheter för de kommunala bolagen att redan innan 

det slutliga beslutet om koncernbank, uppta lån av kommunen. Målet med detta är 
att uppnå billigare finansiering samt att undvika att nya pantbrev behöver 
inskaffas.  

 
När beslutet om att införa en koncernbank fattas senare under våren 2017 ersätter 
det föreliggande beslut. Vid detta tillfälle fastställs nya upplåningsramar för 2017. 
 

Föreslagna upplåningsramar har fastställts utifrån uppskattade  
(re-)finansieringsbehov hos Skövdes kommunala bolag under våren 2017. 

 

I samband med utredningen om införandet av en koncernbank har ett förslag 
tagits fram att fastställa borgensavgifter på ett annat sätt för att mer ackurat spegla 
värdet av den kommunala borgen. Hittills har borgensavgiften fastställts året 

innan baserat på en marknadsundersökning. Framöver är förslaget att fastställa 
borgensavgiften vid varje upplåningstillfälle. Med detta arbetssätt kan hänsyn tas 
till den aktuella marknadssituationen. Med detta förfarande kan kommunen 
säkerställa att kommunensränta plus borgensavgift aldrig blir dyrare än den ränta 

som bolaget själv skulle betala när de upptar lånet på finansmarknaden själv mot 
annan säkerhet än kommunalborgen. 
 

För att praktisk kunna fastställa borgensavgifter vid varje upplåningstillfälle 

behövs det en delegation från Kommunfullmäktige till Skövdes ekonomichef. 
Ekonomichefen fastställer borgensavgiften enligt gällande lag och praxis. 

Rapportering kring hur borgensavgifter har fastställts sker i kommunens 
finansrapport. 

Handlingar 

TU Upplåningsramar för kommunala bolag 

 

Skickas till 

Ekonomichef, Maria Vaziri (för kännedom)                       

AB Skövdebostäder, Dan Sandén (för kännedom) 

Skövde Värmeverk AB, (för kännedom) 
Kreativa Hus i Skövde AB, (för kännedom) 
Balthazar Science Center AB, (för kännedom) 
Skövde Flygplats AB, (för kännedom) 

Skövde Stadshus AB, (för kännedom) 
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KF § 21/17  

Antagande av avfallsföreskrifter i kommunalförbundet 
Avfallshantering Östra Skaraborg 
KS2016.0101 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-25 17/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-02-06 27/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-02-27 21/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta Avfallshantering Östra Skaraborgs förslag till 

nya och gemensamma avfallsföreskrifter för medlemskommunerna.  

Yrkande 

Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Kommunalförbundet Avfallshantering Östra Skaraborg (AÖS) består av nio 
medlemskommuner. Inom AÖS finns för närvarande tre gällande 

avfallsföreskrifter. En för Skara, en för Mariestad och Gullspång samt en för 
Falköping, Hjo, Karlsborg, Skövde, Tibro och Töreboda. För att möjliggöra 
samordning och effektivisering föreslår AÖS att de tre olika avfallsföreskrifterna 

görs om till en gemensam och uppdaterad avfallsföreskrift. AÖS har i samarbete 
med medlemskommunernas miljönämnder upprättat ett förslag till gemensam 
avfallsföreskrift. Samråd om förslaget till en gemensam avfallsföreskrift har 

genomförts med ett antal olika organisationer, såsom bostadsbolag, 
medlemskommunerna, kommunalförbund och andra kommunala organisationer, 
Villaägarna, Fastighetsägarna, samfälligheter, naturskyddsföreningen med flera.   

  
De nya gemensamma avfallsföreskrifterna föreslås träda i kraft den 1 april 2017. 
 
Renhållningsordning är samlingsnamnet för avfallsföreskrifter och avfallsplan. 

Renhållningsordningen är ett av verktygen för att styra och följa upp 
avfallshanteringen. Avfallshantering Östra Skaraborg ansvarar för den 
gemensamma renhållningsordningen. Enligt miljöbalken ska AÖS ha en 

avfallsplan som beskriver avfallsmängder, mål samt strategier och som innehåller 
ett handlingsprogram. Avfallsplanen, som beslutades av AÖS:s direktion den 30 
maj 2011, gäller under tidsperioden 2011–2020. 
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Avfallsföreskrifterna innehåller bestämmelser om hur hushållsavfallet i 

medlemskommunerna ska hanteras. Avfallsföreskrifterna utgör regler och 
förutsättningar för att hushållsavfallet ska kunna samlas in och tas om hand och 
omfattar bland annat om sortering, placering och utformning, hämtningsintervall, 

transportvägar och ansvarsfördelning. Det nya förslaget till gemensamma 
avfallsföreskrifter innebär bland annat vissa förenklingar i regelverket.  
 

För Skövde är förändringarna följande. 

 

 Matavfall är standard 

 Ansökan om 4-veckorshämtning utgår, nu räcker det med anmälan om 
kompost  

 Tydligare ansvar för fastighetsägaren rörande nya typer av 
avloppsanläggningar  

 Bad-, disk- och tvättvattenbrunnars tömningsfrekvens 

 Utökad möjlighet för insamling av förpackningar, grovavfall etcetera 

 Justering av tider för hur länge undantag gäller 

 
Motivering av beslut 

Skövde kommun anser det viktigt att ständigt arbeta med en öppen dialog med 

lokala företrädare, lokala aktörer, fastighetsägare samt användare av AÖS:s 
tjänster. En öppen dialog som syftar till en ständig förbättring av systemen och 
möjlighet till flexibla lösningar är avgörande för att avfallshanteringen ska fylla sitt 

syfte. Kommunen ser fram fortsatt samarbete och genomförande som präglas av 
dialog och delaktighet. Sektor samhällsbyggnad föreslår kommunfullmäktige att 
anta de nya gemensamma föreskrifterna för medlemskommunerna i 

Avfallshantering östra Skaraborg. 

 

Handlingar 

TU Antagande av avfallsföreskrifter i kommunalförbundet 
Avfallshantering Östra Skaraborg 

Redogörelse av utställning samt medlemskommunernas samrådssvar 
Tjänsteskrivelse avfallsföreskrifter 
Avfallsföreskrifter 
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Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
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KF § 22/17  

Principer för revidering av hastigheter i Skövde tätort 
KS2016.0516 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-25 18/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-02-06 28/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-02-27 22/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att följande principer ska gälla som inriktning för 
anpassning av hastigheter till "Rätt fart i staden" i Skövde tätort och Skultorp. 

Principerna tillämpas sedan även för övriga tätorter i kommunen i dialog med 

respektive vägförening. 

- 40 km/h; bashastighet innanför tätortsskyltarna. 

- 30 km/h; vid skolor/förskolor samt successivt i bostadsområden där det är 
lämpligt med hänsyn taget till områdets karaktär och gatunätets 

utformning. 

- 70 km/h; kommunens enskilda vägar i anslutning till tätorten som inte 

passerar samlad bostadsbebyggelse. 

 

Yttrande 

Magnus Hammar Borsch (M) yttrar sig utan eget yrkande. 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Byggnadsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att besluta om principer att 

gälla som inriktning för anpassning av hastigheter till ”Rätt fart i staden” i Skövde 
tätort och Skultorp. Principerna föreslås tillämpas även för övriga tätorter i 
kommunen. 

  

För att de nya hastigheterna ska få en politisk förankring tas de principer som ska 
gälla som inriktning upp för beslut i kommunfullmäktige via byggnadsnämnden. 

De formella beslut som behöver fattas om lokal trafikföreskrift på varje gata tas av 
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trafikingenjören på gällande delegation. Givetvis förs inför denna typ av beslut en 

dialog med polis, räddningstjänst, etc. 
 
I yttertätorter där vägföreningar är väghållare fattas de formella besluten om 

hastighetsgränser av kommunen. Avsikten är att i dialog med respektive förening 
tillämpa samma principer som gäller i centralorten. 
 
I Sverige infördes under år 2008 ett nytt system av hastighetsgränser. Systemet 

består av hastighetsgränser med jämna 10-steg mellan 30 km/h till 120 km/h. Det 
nya systemet ska kunna bidra till en bättre uppfyllnad av de transportpolitiska 

målen och ge förutsättningar att anpassa den högsta tillåtna hastigheten för att 

bättre stämma överens med vägens utformning och standard. Dessutom är syftet 
att öka trafiksäkerheten, minska miljöpåverkan samt ge en bättre efterlevnad och 
respekt för hastighetsgränserna.  

 
För att motverka att många olika hastighetsgränser förekommer på kortare 
sträckor, och för att göra systemet mer lättöverskådligt rekommenderas 
kommunerna av Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) att använda värdena 30, 

40 och 60 km/h i så stor utsträckning som möjligt. 
 
I samband med att de nya hastighetsgränserna infördes togs även en metod för 

analys av lämplig hastighet fram av Trafikverket och SKL; "Rätt Fart i Staden".  

 
Konsultföretaget WSP fick redan 2011 i uppdrag av tekniska förvaltningen att göra 

en analys av Skövde tätort inklusive Skultorp enligt metoden, samt föreslå lämpliga 
hastighetsbegränsningar och visa på eventuella åtgärder som krävs. Mot bakgrund 
av WSP´s analys har sektor samhällsbyggnad under 2016 gjort en ytterligare 
anpassning till lokala aspekter vilket har resulterat i ett förslag till nya hastigheter i 

Skövde tätort och Skultorp, vilket redovisas på bifogat kartmaterial för 
information.  
 

De principer som förslaget bygger på, och som kommunfullmäktige föreslås fatta 
beslut om är: 

 

 Bashastigheten innan för tätortsskyltarna sänks från dagens 50 km/h till 40 

km/h. Detta är en hastighet som är lämpligare i tätbebyggt område, och 

syftar framförallt till att öka trafiksäkerheten och minska trafikbullret. 

Denna hastighetsförändring görs genom att ett områdesbeslut fattas, från 

vilket sedan undantag uppåt och nedåt görs. 

 

 Vid skolor och förskolor finns sedan tidigare ett fullmäktigebeslut om att 

högsta tillåtna hastighet ska vara 30 km/h. 
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 I bostadsområden som är avgränsade och där det kan förväntas att 

oskyddade trafikanter rör sig på gatan kan hastigheten sänkas till 30 km/h. 

Detaljerad analys av var och när sådant beslut fattas sker områdesvis, så 

införande av 30 km/h i bostadsområden kommer att ske successivt. I och 

med att trafiken i bostadsområden i huvudsak består av de boende själva 

underlättar en lägre beslutad hastighet för grannar att påtala för varandra 

när någon kör olämpligt fort. Den sänkta hastigheten motiveras främst av 

trafiksäkerhetsskäl. 

 

 För de trafikleder där gaturummet är utformat för att gynna biltrafik 

föreslås att en sänkning av tillåten hastighet från 70 km/h till på 60 km/h 

övervägs från fall till fall. Det huvudsakliga motivet till att sänka hastigheten 

på dessa sträckor är sänkta bullernivåer vilket förbättrar befintliga 

boendemiljöer och gynnar nybyggnation av bostäder. Som bilaga till denna 

skrivelse finns Boverkets allmänna råd om buller i planeringen där man 

bland annat kan läsa om bullerstörningens effekter. Bilagt finns även en 

schablonberäkning av hur en sänkning av hastigheten från 70 till 60 km/h 

påverkar 55-dB-kurvans avstånd från Vadsbovägen i höjd med kv. 

Grubbagården. Den tidsförlust som biltrafiken drabbas av till följd av en 

sänkt hastighet är mindre än en minut på hela Vadsbovägens sträckning på 

grund av att sträckan totalt sett inte är särskilt lång. Under delar av dygnet 

kan tillåten hastighet inte heller uppnås på grund av köbildning. 

 

 De enskilda vägarna i anslutning till tätorten där kommunen är väghållare 

föreslås få en sänkt hastighet från dagens 70 km/h till 60 km/h i de fall de 

passerar tät bostadsbebyggelse. I övriga fall föreslås hastigheten 70 km/h 

bibehållas. Sänkningen motiveras främst av trafiksäkerhetsskäl då vägarna 

ofta är kurviga och fastighetsutfarter kan ha dålig sikt. 

 

Handlingar 

TU Principer för revidering av hastigheter i Skövde tätort 
BN § 143 Principer för revidering av hastigheter i Skövde tätort 

Schablonberakning buller 
Exempel på tolkning av principer för nya hastigheter Karta Skövde 
Exempel på tolkning av principer för nya hastigheter Karta Skultorp 
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Skickas till 

Byggnadsnämnden 
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KF § 23/17  

Försäljning mark - Regionens Hus på fastigheten Mode 4 
KS2017.0057 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-25 19/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-02-06 29/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-02-27 23/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att sälja fastigheten Skövde Mode 4 för  
10 136 524 kronor till Hemsö Mode Fastighetsutveckling AB. 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har i Översiktsplan 2025 utpekat Resecentrum som ett 

utredningsområde vilket även tagits fasta på i arbetet med den fördjupade 
översiktsplanen för de centrala delarna av Skövde (FÖP för centrala Skövde). 

FÖP:en, som genomfördes för att ta fram en målbild som beskriver områdets 
struktur och markanvändning, har som planeringsunderlag angett kontor, 
parkering samt expansionsområde för bussar. 

Parallellt med framtagandet av FÖP:en har kommunen antagit en detaljplan för 

markanvändning av kvarteret Mode där det medgetts bland annat byggrätt för 
kontorshus om cirka 10 000 kvadratmeter med plats för uppskattningsvis 400 

arbetsplatser, garage, restaurang samt konferenscenter. Planen har vunnit laga 
kraft. 

Regionfullmäktige i Västra Götaland har 2014 fattat beslut om att bygga Regionens 
hus i Skövde. Regionen ska hyra huset från det anlitade bolaget som köper 

fastigheten och ska bygga kontorshuset (Hemsö Mode Fastighetsutveckling AB). 
Sedan tidigare har bolaget inlett förhandlingarna om att få bygga huset i kvarteret, 
skrivit reservation på marken och deltagit i både planprocessen samt skaffat 

bygglov. Även fastighetsbildning har genomförts i vilken 2 749 kvadratmeter från 
Skövde 4:305 har avstyckats för att nybilda fastigheten Mode 4 vilken nu är föremål 
för försäljning för att användas till det ovan beskrivna ändamålet. 

Principerna för bestämning av köpeskillingen fastställdes vid den reservation som 
gjordes i november 2015. Köpeskillingen angavs till 1 100 kronor per kvadratmeter 

bruttoarea för kontor, 733 för suterrängplan och 367 för källarplan. Den slutliga 
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beräkningen av de olika ytorna gjordes i samband med att bygglovet beviljades (se 

bilaga ”Underlag ersättningar”). Köpeskillingen beräknades till 10 136 524 kronor. 

I samband med överlåtelse av marken ska dessutom köparen i enlighet med 
reservationen, detaljplanen och Skövdes parkeringsnorm ersätta kommunen för 

avlösen av 83 parkeringsplatser för ett belopp om 14 873 600 kronor.  

Motivering av beslut 

Skövde kommun har pekat ut området där fastigheten Mode 4 ligger som ett 
prioriterat utvecklingsområde. 

Etableringen av Regionens hus på denna centrala plats har stor betydelse för 
Skövde, som stad och som regionens knutpunkt. 

Alla moment i processen för att komma till den fasen att avyttra fastigheten är 

uppfyllda. Köpeavtalet vars godkännande ställs inför kommunfullmäktige, är 
skrivet efter förutbestämda prissättningar. 

Handlingar 

TU Försäljning mark - Regionens Hus på fastigheten Mode 4 

Köpekontrakt Mode 4 - Regionens Hus 
Tjänsteskrivelse Regionens Hus 

Underlag ersättningar II 

39446-01 Regionens Hus Skövde avtal 1 
Kartutdrag 
 

Skickas till 

Hemsö Mode Fastighetsutveckling AB, c/o Hemsö Fastigheter AB, Box 24281,  
104 51 Stockholm 
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KF § 24/17  

Nytt hälso- och sjukvårdsavtal i Västra Götalandsregionen mellan 
Västra Götalandsregionen och kommunerna i Västra Götaland samt 
underavtal  
KS2017.0038 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-01-25 20/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-02-06 30/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-02-27 24/17 

 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

 

 Skövde kommun ställer sig bakom nytt Hälso- och sjukvårdsavtal med 

underavtal Överenskommelse om samarbete kring personer med psykisk 

funktionsnedsättning och personer med missbruk, att gälla från och med 

den 1 april 2017 till den 31 december 2020.  

 

 Skövde kommun ställer sig bakom att nuvarande avtal och 

överenskommelse upphör att gälla från och med den 1 april 2017.  

 

 Skövde kommun ställer sig bakom ändrad avtalstid i underavtal Ramavtal 

om läkarinsatser inom kommunernas hälso- och sjukvård, till samma 

avtalstid som Hälso- och sjukvårdsavtalet som är huvudavtal. 

 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Skaraborgs kommunalförbund har 2016-12-02 beslutat föreslå kommunerna i 

Skaraborg att anta förslaget till nytt Hälso- och sjukvårdsavtal med underavtal 
Överenskommelse om samarbete kring personer med psykisk 
funktionsnedsättning och personer med missbruk.  

 
Syftet med avtalet är att reglera ansvaret och att på det lokala planet underlätta ett 
väl fungerande samarbete genom en tydlig ansvarsfördelning av vårdinsatserna. 
De patienter som berörs av avtalet erhåller hälso- och sjukvårdsinsatser från båda 

huvudmännen. 
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Inför den nya avtalsperioden har en gemensam översyn av nuvarande avtal 
genomförts med fördjupad dialog och partsgemensam arbetsorganisation 
omfattande arbetsgrupper, operativ ledningsgrupp (med representant från Skövde 

kommun) samt politisk styrgrupp. 
Om det nya avtalet godkänns av samtliga parter föreslås avtalet och 
överenskommelse för personer med psykisk funktionsnedsättning och personer 
med missbruk börja gälla från och med 1 april 2017. 

 
Nuvarande avtal är förlängt och gäller till och med 31 mars 2017. 

 

Avtalet och underavtalet har skickats till vård- och omsorgsnämnden på remiss.  
Vård- och omsorgsnämnden har lämnat yttrande där de rekommenderar 
kommunfullmäktige besluta i enlighet med VästKoms styrelses beslut 2016-12-06, 

som rekommenderat medlemskommunerna ställa sig bakom förslaget till Hälso- 
och sjukvårdsavtal och Överenskommelse om samarbete mellan Västra 
Götalandsregionen och kommunerna i Västra Götaland kring personer med 
psykisk funktionsnedsättning och personer med missbruk, samt att ställa sig 

bakom förslag om ändrat avtalstid i underavtal Ramavtal om läkarinsatser inom 
kommunernas hälso- och sjukvård, till samma avtalstid som Hälso- och 
sjukvårdsavtalet som är huvudavtal. 

Nyheter i avtalet är: 

 
Under Avsnitt 1 Allmänt om avtalet: 

Avtalet förslås vara ett huvudavtal där exempelvis Överenskommelse om 
samverkan kring personer med psykisk funktionsnedsättning och personer med 
missbruk blir underavtal. Underavtal har samma avtalstid och förutsätter att 
huvudavtalet är giltigt. 

 
Under Avsnitt 2 Gemensam värdegrund: 
Den gemensamma värdegrunden är helt ny och tillkom för att understryka den 

politiska viljeinriktningen. Samarbetet mellan parterna ska kännetecknas av att 
individens behov, inflytande och självbestämmande alltid är utgångspunkten för 

hälso- och sjukvården. Patienten ska aldrig komma i kläm för att parterna inte är 

överens.  
 
Under Avsnitt 3 Parternas ansvar 
Samtliga ansvarsområden finns nu samlade i ett enda avsnitt dör att patientens 

behov ska vara den gemensamma utgångspunkten.  
 
Under Avsnitt 4 Avtalsvård 

Det är ett helt nytt avsnitt där bl.a. tillämpningsanvisningar med vägledande 
patientfall och processer föreslås. Även förslag till stödstruktur för att stödja 
avtalsvården samt förslag till hantering av avvikelser och tvister finns.  
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Under Avsnitt 5 Gemensamma utvecklingsområden 

Ett antal gemensamma utvecklingsområden föreslås. Den demografiska, 
medicinska och tekniska utvecklingen innebär att en ökande andel av 
sjukvårdsinsatserna kommer utföras i hemmet. Sjukvårdshuvudmännen har en 

gemensamutmaning i att säkra kvaliteten för den enskilde samt skapa 
förutsättningar för nya gemensamma vårdformer.  

Handlingar 

TU Nytt hälso- och sjukvårdsavtal i Västra Götalandsregionen mellan Västra 

Götalandsregionen och kommunerna i Västra Götaland samt underavtal  

Skaraborgs kommunalförbunds beslut om rekommendation avseende nytt hälso- 
och sjukvårdavtal, § 96 
VON Remissvar Hälso- och sjukvårdsavtalet - ordförandebeslut 

Protokollsutdrag VästKom 2016-12-06, § 50 Nytt hälso- och sjukvårdsavtal 
Hälso- och sjukvårdsavtalet med underavtal 
 

Skickas till 

Skaraborgs kommunalförbund, info@skaraborg.se 
Vård- och omsorgsnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KF § 25/17  

Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, 
kvartal 4 2016 
KS2016.0078 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-02-27 25/17 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga rapporterna till handlingarna. 

Bakgrund 

Douglas Hjalmarsson (L), 1:e vice ordförande i vård- och omsorgsnämnden, 

redogör för rapporten avseende omvårdnads-verksamheten. 
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 

kap. § 6 F-h: antal 0. 
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade § 28 F-g: antal 17. 

 
Anna Bergman (M), ordförande för socialnämnden, redogör för rapporten 
avseende socialnämndens verksamhet. 

 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 
kap. § 6 F-h: antal 0 

 

Handlingar 

Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, kvartal 4 2016 
Kvartalsrapport Q4 2016 Sektor socialtjänst 

Kvartalsrapport Q4 2016 sektor vård och omsorg 

Skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden                        
Socialnämnden 
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KF § 26/17  

Anmälningsärenden kommunfullmäktige 27 februari 2017 
KS2017.0005 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-02-27 26/17 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna nedanstående handlingar som anmäla. 

 
 

TU Anmälningsärenden kommunfullmäktige 27 februari 2017 
Beslut  KS, 2017-01-09, Ärende 5/17, Svar på medborgarförslag om lekplats på 
Östermalm 

Beslut  KS, 2017-02-06, Ärende 16/17, Svar på medborgarförslag om hundrastgård 
och utegym vid elljusspåret i Tidan 
 

 

                                 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande avsägelser: 
 
Petter Fahlström (L), ersättare i Skaraborgs kommunalförbunds fullmäktige.   

 
 
 
Delges 

Check in Check out 
Troman 

Skaraborgs kommunalförbund 
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KF § 27/17  

Val av förtroendevalda att ingå i politikergrupp inför ny 
mandatperiod 
 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att till politikergrupp inför mandatperioden 
november 2018-2022 utse följande förtroendevalda:  

För Moderaterna: 

Katarina Jonsson (kommunalråd)  
Torbjörn Bergman  

Theres Sahlström  
Philip Segell (ersättare)  

För Centerpartiet:  

Leif Walterum (kommunalråd)  
Andreas Gustafsson  

Ulrika Johansson  
Åsa Axelsson (ersättare)  

För Liberalerna:  

Ulla-Britt Hagström  

Christer Winbäck  
Kaj-Eve Enroth (ersättare)  

För Kristdemokraterna:  

Marianne Gustafson 

Jan Sandelius 
Conny Brännberg (ersättare) 

För Socialdemokraterna:  

Marie Ekman (oppositionsråd)  
Johan Ask  

Maria Hjärtqvist  
Anita Löfgren (ersättare)  

För Miljöpartiet:  

Elisabeth Gustavsson  

Roger Almgren  
Börje Johansson (ersättare)  
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För Vänsterpartiet:  

Dag Fredriksson 
Carlos Bobadilla 
Elizabeth Fredriksson (ersättare) 

För Sverigedemokraterna:  

Mikael Clarke  

Josef Fransson  
Kenneth Källström (ersättare)  

Yttrande 

Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet.  

Bakgrund  

Skövde kommun tillämpar ett arbetssätt där en parlamentarisk grupp 
förtroendevalda tillsätts inför varje ny mandatperiod. Politikergruppen har till 
uppgift att de över och ta fram förslag till eventuella förändringar i hur ansvar ska 

fördelas mellan nämnder, antal ledamöter i nämnder och styrelser, regelverk för 
arvodering, arbetsformer för förtroendevalda i olika roller samt andra frågor av 
betydelse för förtroendevaldas organisering och arbetssätt. Politikergruppens 
förslag till beslut ska läggas fram i god tid innan den nya mandatperioden börjar.  

Politikergruppen består av kommunalråden samt två representanter vardera för de 
partier som finns representerade i kommunfullmäktige.   

Skickas till 

Arvodesnämnden 
Gruppledarna 

Martin Odenö (M) 
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KF § 28/17  

Valärenden 
 
 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att välja följande personer för mandatperioden  
2014-2018: 
 
Kjell-Arne Brink (S), ersättare i vård- och omsorgsnämnden 

Christer Winbäck (L), ersättare i Skaraborgs kommunalförbunds fullmäktige. 

 
Yttrande 

Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet. 
 
 

 
 
 
Delges 

Check in Check out 
Troman 

Vård- och omsorgsnämnden 

Skaraborgs kommunalförbund 
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Avslutning 
 
 
Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar alla närvarande och avslutar dagens 
sammanträde. 

 
Conny Brännberg informerar om bolagsdagen som kommer att äga rum den 27 
april 2017 kl. 08:00-13:00. 

 
Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 27 mars 2017 kl. 18:00. 
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